
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA  DEL PLE DE  21 D’OCTUBRE DE 
2020

Identificació de la sessió:

• Caràcter: EXTRAORDINÀRIA
• Data: 21 d’octubre de 2020
• Inici: 13:55
• Finalització: 15:25
• Convocatòria: primera i única

Assistents (17)

Batle – President    
Carlos Simarro Vicens

Tinents de Batle
1r Tinent de Batle: Sr. Carlos Darder Rosell
2a Tinenta de Batle: Sra. Maria del Mar Castañer Lozano
3a  Tinenta de Batle: Sra. Catalina Maria Pomar Catany
4t Tinent de Batle: Sr. Sebastián Luís Aguiló Roig
5e  Tinent de Batle: Sr. Joan Ruiz Mesquida 

Regidors: 
Miguel Nadal Vaquer
Andrea Pomar Capó
Laura Celià Gelabert
Gregori Josep Mayol Duran 
Joan Carles Simó Artero
Elvira Assumpta Arbona Cortés 
Jaume Mateu Lladó 
Maria de la Cruz Enseñat Alemany 
Maria del Mar Pérez Romero 
Catalina Maria Pizá Plaza 
Jaume Bestard Matas 
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Secretària:
Rosa Ripoll Coll 

Ordre del dia:

1.- Transferència de crèdit. Expedient 5451/2020.
2.- Modificació de l’Ordenança General de Recaptació de Tributs.  Expedient 5765/2019.
3.-  Modificació de l’Ordenança Fiscal Reguladora de l’IVTM.  Expedient. 3913/2020.
4.- Modificació de l’Ordenança Fiscal Reguladora de l’IBI. Expedient 6410/2020.

Constatada l’existència de quòrum legal, el Sr. Batle President obre la sessió.

Desenvolupament de la sessió.

Primer.- Transferència de crèdit. Expedient 5451/2020.

Explica la proposta la regidora d’hisenda,  la Sra. Andrea Pomar i diu que amb aquesta 
modificació  es  pretén  agafar  crèdit  de  partides  existents  que  no  s’estan  executant  per 
destinar-les a altres àrees.  En concret,  es destinen a altres aplicacions i  enumera:  pagar 
comissions  bancàries,  subvenció  de  marges,   mobiliari,  reforma  del  pati  del  Fossaret, 
dissolució i liquidació del consorci de la musica, llevar extrajudicial i inversió per al centre 
jove i per el pati escoleta municipal.

Intervé la Sra. Catalina Pizá i diu que tal i com varem manifestar a la comissió informativa 
aquests diners s’haurien de destinar prioritàriament a altres beneficiaris degut a la situació 
en la que ens trobam. Si bé,  es mostra a favor tant del casal jove com del  projecte  de 
l’escoleta i de l’arxiu municipal. Conclou que els hi hauria agradat que anàs destinada a 
finalitats socials. 

Pren  la  paraula  la  Sra.  Laura  Celià  de  Més  per  Sóller  qui  vol  recordar  que  al  primer 
trimestre on començava la crisi de la Covid, es va demanar que no s’aprovàs el pressupost i 
que se’n fes un de nou i que malgrat tot, no es va acceptar la seva proposta. Afegeix que,  
atesa  la  negativa,  es  varen  presentar  esmenes  al  pressupost  aprovat  inicialment  amb 
transcendència  social,  que  tampoc  foren  acceptades.  Segons  la  Sra.  Celià  tot  això  va 
suposar un pressupost que no s’ajusta a les necessitats reals del  municipi. Diu la Sra. Celià  
que la millor manera de llevar extrajudicial es no generar-la i tenir una bona planificació i 
fer les actuacions que compten amb partida pressupostària, sobretot tenint en compte que 
s’aprova un pressupost «holgat» que va tenir informes en contra en el seu moment, que 
sobrepassava la norma i per tant, es incomprensible que anant sobrats de recursos, al darrer 
trimestre  de  l’any  s’hagi  de  córrer  per  fer  modificacions  de  pressupost  per  projectes 
importants però no sobrevinguts, com seria la caiguda d’un marge. Per això, afirma que hi 
ha  una manca  de  previsió  i  que no  es  destinen  els  recursos  a  actuacions  més  urgents. 
Considera que hi ha projectes que estan bé però que es poden posposar de cara al pressupost 
2021. Per aquest motiu, diu que el seu vot no serà favorable. 

El Sr. Jaume Mateu diu coincidir amb les altres exposicions, i que aquesta modificació de 
crèdit dos mesos després d’haver aprovat el pressupost demostra una manca de previsió per 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

W
2Z

N
YR

95
N

D
4Z

PT
PJ

TM
2T

SA
Q

5 
| V

er
ifi

ca
ci

ó:
 h

ttp
s:

//s
ol

le
r.s

ed
el

ec
tro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 2
 d

e 
12

 



part de l’equip de govern. Explica que el que més destaca d’aquesta modificació de crèdit 
és precisament el que no hi ha. El Sr. Mateu diu que es varen presentar diferents propostes 
per preparar un paquet de mesures econòmiques per fer front a la crisis que vivim i no 
obstant,  al  pressupost  no  s’ha  previst  cap  partida  per  pal·liar  la  situació  del  comerços, 
autònoms i de la gent en general.  Segons el regidor socialista només es fa un canvi de 
partides  per  fer  certs  projectes  que  interessen  a  cada  regidoria  però  no fan  front  a  les 
necessitats del poble. Anuncia que no li donaran suport. 

El  portaveu del  Pi  -  Proposta  per  les Illes  considera  que són uns  pressuposts  valents  i 
amples  i  que,  gràcies  a  tenir  un  pressupost  aprovat  s’han  pogut  fer  les  modificacions 
oportunes. Segons el Sr. Bestard el que no es pot fer es omplir-se la boca i fer promeses que 
després no es poden complir, tal i com ha passat a altres municipis i afirma que l’equip de 
govern no s’ha plantejat fer coses que no siguin possibles. 

El Sr. Aguiló diu que els pressuposts inicials  eren molt potents i molt  valents i estaven 
pensats amb unes necessitats. Vol donar l’enhorabona a la regidora d’hisenda per tenir la 
valentia de defensar uns pressuposts impopulars i que gràcies a dit pressupost s’han pogut 
fer les modificacions necessàries per cobrir altres necessitats que són importants. Diu que 
votaran a favor. 

Pren la paraula el Sr. Carlos Darder, es suma a les paraules dels altres membres de l’equip 
de govern, i diu que els pressuposts aprovats són uns pressuposts valents que han permès 
tenir marge de maniobra. D’altra banda, diu que els serveis tècnics dels serveis socials han 
fet un previsió de les necessitats a cobrir que s’ha traslladat als serveis econòmics i que això 
es farà per Decret de Batlia, tal i com ha assenyalat el govern central. El Sr. Darder no entén 
quin interès hi ha per utilitzar els serveis socials per dir mentides. Explica que calia esperar 
a que el pagament mitjà a proveïdors fos correcte per tal de fer possible la modificació de 
crèdit. 

La Sra. Andrea Pomar vol puntualitzar una parell de temes. Pel que fa a la intervenció de 
Més per Sóller diu que fer un pressupost és una feina titànica,  i que l’equip de govern la va 
fer al més de març i no és cert com ha dit el Sr. Mateu que es va aprovar fa dos dies. També 
diu que els serveis socials estan dotats de partida i que ho estaran encara més quan puguin 
comptar amb el vint per cent del romanent de tresoreria, que no n’han pogut fer-ne ús abans 
perquè teníem una mitja  de pagament  als  proveïdors disparada a setanta dies,  i  aquesta 
problemàtica era causada per l’extrajudicial generada per l’anterior corporació provinents 
dels extres de les inversions sostenibles. 

El Sr.  Mateu diu que la modificació que es duu a ple no parla  de serveis socials  i  vol 
puntualitzar que via serveis externs han contractat a gent per serveis socials, però no han fet 
en plantilla com li permet una normativa estatal. Diu que no donin excuses i que serveis 
socials no és una de les seves prioritats. 

El Sr. Batle diu que li sorprèn la hipocresia d’alguns regidors. Vol agrair la feina feta per 
serveis econòmics i per part de la regidora d’hisenda. Diu que el govern central no té res 
clar i  que no dóna pautes concretes del  que poden fer cada un dels ajuntaments,  i  que 
nosaltres en pagam les conseqüències. D’altra banda, diu que els projectes que es presenten 
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eren demandats per tothom i vol recalcar que surten de partides que el Covid no ha permès 
executar i destinar-ho a projectes per a joves, infants i proveïdors. Diu el Batle que aquestes 
propostes són beneficioses pel poble. D’altra banda, es queixa del govern de Madrid, que 
no dóna  instruccions clares. Segons el Batle,  si qualque equip de govern és solidari és 
precisament  l’equip  de  govern  actual.  El  Batle  diu  que  serveis  socials   tendran  una 
aportació extraordinària de quasi un quart de milió d’euros i que això no ho diuen els partits 
de l’oposició que es limiten a dir que els equips de govern de centre dreta són uns dèspotes 
i que no són capaços de governar. Afegeix que governen per la gent i que gràcies a que hi 
ha gent que confia en ells guanyen les eleccions. 

Passats a votació, la Corporació, amb 10 vots a favor, 4 vots en contra i 3 abstencions, 
ACORDA:

Primer.- Aprovar la transferència de crèdits següents:

PROGRAMA ECONÒMIC NOM PARTIDA RECURSOS APLICACIONS

3200 2270600 ESTUDIS  I  FEINES 
TÈCNIQUES

107.335,00

1300 6230000 INSTAL.LACIONS 
CÀMERES 
SEGURETAT

48.000,00

3380 2269900 FESTES POPULARS 50.000,00

3370 2269901 DESPESES ESPECIALS 
FUNCIONAMENT

20.000,00

4300 2269901 DESPESES ESPECIALS 
FUNCIONAMENT

50.000,00

9200 6250000 EQUIPAMENT  ARXIU 
MUNICIPAL

11.850,00

0110 3590000 ALTRES  DESPESES 
FINANCERES

50.228,98

1692 6190500 REHABILITACIÓ 
MARGES

15.693,46

9200 6250001 MOBILIARI 2.854,84

3215 6320000 OBRES  ADEQUACIÓ 
CEIP SES MARJADES

13.000,00

3300 4670000 CONSORCI  DE  LA 
MÚSICA

32.485,63

1620 2270002 RECOLLIDA  I  EL-
LIMINACIÓ  RESIDUS 

6.642,73
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(SÓLLER RECICLA)

1692 2100000 MANTENIM  I 
REPARACIÓ 
INFRAESTRUCTURES

4.902,92

3400 2100000 MANTENIM  I 
REPARACIÓ 
INFRAESTRUCTURES

4.204,75

3380 2269901 DESPESES ESPECIALS 
FUNCIONAMENT

3.793,35

9200 2100000 MANTENIM  I 
REPARACIÓ 
INFRAESTRUCTURES

3.803,03

4320 2100000 MANTENIM  I 
REPARACIÓ 
INFRAESTRUCTURES

1.058,75

1692 6230000 MAQUINÀRIA, 
INSTAL.LACIONS  I 
UTILLATGE

7.773,06

92003370 2260400 DESPESES 
JURÍDIQUES

8.893,50

3370 6190000 REHABILITACIÓ 
CASAL DE JOVES

50.000,00

3370 6250000 ADQUISICIÓ 
MOBILIARI CASAL DE 
JOVES

14.000,00

3370 6230000 ADQUISICIÓ 
EQUIPAMENT  CASAL 
DE JOVES

6.000,00

3200 6100000 SUBMINISTRAMENT I 
INSTAL-LACIÓ GESPA 
ESCOLETA 
MUNICIPAL

13.932,67

3200 6390000 SUBMINISTRAMENT 
JOCS  INFANTILS 
ESCOLETA 
MUNICIPAL

31.808,96

3200 6190000 DESPESES  EN 
REPOSICIÓ 
INFRAESTRUCTURES 
ESCOLETA 
MUNICIPAL

4.258,37
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9200 6190202 MANTENIMENT 
INFRAESTRUCTURES 
ARXIU MUNICIPAL

11.850,00

TOTAL 
TRANSFERÈNCIA

287.185,00 287.185,00

Segon.- Exposar al públic durant 15 dies hàbils, previ anunci en el BOIB i en el tauler 
d'anuncis d'aquest Ajuntament.

Tercer.- Aquest expedient aprovat inicialment es considerarà aprovat definitivament si no es 
presenten reclamacions durant el termini d'exposició pública.

Segon.-  Modificació  de  l’Ordenança  General  de  Recaptació  de  Tributs.  Expedient 
5765/2019.

La regidora d’hisenda agraeix la feina dels serveis econòmics. Segons la Sra. Pomar s’han 
de revisar les ordenances fiscals i es compromet a revisar totes les que siguin possibles. 
Explica que s’ha començat la revisió per l’Ordenança General de Recaptació de Tributs i 
que s’ha modificat en dos aspectes: d’una banda, s’elimina una bonificació que es feia de 
deu euros en els casos de domiciliar  el  rebut,  atès que arrel  del pla d’ajust no s’estava 
aplicant i, d’altra banda, s’estableix que no es faran liquidacions que siguin inferiors a deu 
euros en relació amb una serie de tributs.

La Sra. Pizá diu que és una llàstima que no s’hagi pogut aplicar aquest descompte de deu 
euros. Si bé, manifesta que li agrairia que la feina dels serveis econòmiques anàs dirigida 
per l’equip de govern a facilitar la vida de la gent que més malament ho està passant a 
través de bonificacions, descomptes.

El batle recorda que és el que fan.

La Sra. Laura Celià vol posar en valor que s’estiguin revisant les ordenances que és una 
tasca pendent.  Diu que no s’està  plantejant  ni  la  feina de la regidora d’hisenda ni dels 
serveis econòmics, que ho estan fent be, sinó que es valora el rerefons polític de les mesures 
que s'estan adoptant. En aquest sentit, diuen no està d’acord en eliminar la bonificació del 
tres per cent. Explica la portaveu de Més els orígens d’aquest tres per cent i diu que quan es 
va  privatitzar  el  servei  de  recaptació  de  tributs  per  part  del  Partit  Popular,  que  aquest 
percentatge era la comissió de l’empresa privada rebia per fer aquesta tasca,  si bé quan es 
va  municipalitzar  es  va  decidir  que  aquest  percentatge  es  bonificaria  als  ciutadans  que 
domiciliassin el seu rebut. Demana per quin motiu en comptes de reactivar el tema, vist que 
no hi ha pla d’ajust ni pla econòmic financer, eliminen la bonificació de deu euros, en lloc 
de mantenir-la.

El Sr. Batle vol matisar que la recaptació es va donar a la Comunitat Autònoma i en concret 
a l'Agència Tributària i vol que quedi palès que Més ha votat en contra a l’anterior punt del 
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casal de joves, de l’escoleta igual que varen votar en contra del poliesportiu.

El Sr. Jaume Mateu també demana perquè lleven aquest dret a la bonificació de deu euros 
als sollerics.

El Sr. Batle diu que li sorprèn que durant el temps que varen governar no ho aplicaren.

El Sr. Darder agreix la feina feta per la Sra. Pomar i pels serveis econòmics. 

La Sra. Andrea Pomar vol puntualitzar que la varen llevar l’anterior equip de govern degut 
al pla d’ajust. 

El Sr. Jaume Mateu diu que qui la lleva és l’equip de govern no ells. 

La Sra. Andrea Pomar diu que no vol entrar en aquest debat que només es reitera en la idea 
que no s’estava aplicant i per aquest motiu s’elimina. 

El Sr. Batle diu que efectivament, la varen llevar l’anterior equip de govern.

El Sr. Mateu i la Sra. Celià ho neguen.

Passats  a votació,  la Corporació,  amb 9 vots a favor, 4 vots en contra  i 4 abstencions,  
APROVA:

Primer.-  Desestimar  l’al·legació  presentada  i  es  motiva  en  què  la  mesura  sol·licitada 
implica uns estudis i valoracions en termes econòmics que impedirien  l’entrada en vigor al 
gener 2021 de l’esmentada Ordenança.

Segon.-  Aprovar definitivament l'Ordenança General de Recaptació de Tributs i publicar 
l'aprovació definitiva en el BOIB amb el text íntegre de l'Ordenança.

Tercer.- Modificació Ordenança Fiscal Reguladora de l’IVTM.  Expedient. 3913/2020.

Explica la Sra. Andrea Pomar que la modificació consisteix en introduir dos nous supòsits 
que no pagaran l’impost de vehicles: els que participen de forma esporàdica en exhibicions 
o curses de carreres que no circulen per la via publica i els  remolcs de menys de 750kg de 
càrrega útil. Diu que també s’ha fet una modificació del requisit en els casos de persones 
amb discapacitat. S’elimina la següent frase: «i una puntuació igual o major a set punts de 
mobilitat reduïda». D’altra banda, i pel que fa a les furgonetes, atès que també s’utilitzen 
com a vehicle per al dia a dia, sempre i quan tenguin una càrrega igual a menor a 525kg, 
amb la modificació tributaran com a turismes. 

La  Sra.  Catalina  Pizá  d’Unidas  Podemos,  considera  interessant  eliminar  la  paraula  de 
minusvàlid de la redacció original per persones amb discapacitat i, en aquest sentit diu que 
aniria més enllà i optaria per posar persones amb diversitat funcional diferent. Argumenta 
que es important anar-se actualitzant amb el llenguatge inclusiu. 
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La Sra. Laura Celià vol que consti en acta que abans ha demanat la paraula i que el Sr. Batle 
no li ha donat. Diu que no pot ser que el Batle tanqui tots els punts llançant dards enverinats 
i després no doni la contrarèplica. La Sra Celià respecte al punt anterior, afirma que qui està 
llevant la bonificació del tres per cent de l’ordenança és el Partit Popular,  el Pi i el Sr. 
Aguiló en aquest plenari i que a dia d’avui no hi ha cap justificació per llevar-la.  D’altra  
banda, pel que fa a la modificació de l’ordenança de l’import de circulació, diu que han fet 
la modificació des d’un prisma inclusiu, i per aquest motiu en aquest punt si que hi votaran 
a favor. 

El Sr. Aguiló diu és una passa important la modificació i que és un inici per millorar en 
tema de vehicles històrics, remolcs, etc. 

El Sr. Darder es mostra content per posar ordre i diu que no era tan difícil que es posàs en 
marxa a l’anterior legislatura, si bé diu que una vegada més, l’equip de govern actual fa 
feina i demostra que millora les coses. 

El Sr. Batle President diu que dóna la paraula a tots per si tenen qualque aportació més a 
fer, que el funcionament del debat del ple és finalitzar amb la intervenció del batle abans de 
passar a votació i que així és com ho fa el Sr. Sánchez. D’altra banda, insisteix en que haurà 
de reclamar perquè l’anterior equip de govern no aplicava el descompte del tres per cent per 
tenir-ho domiciliat, quan tenint l’obligació de fer ho, i que qui no aplicava el descompte era 
el pacte d’esquerres.

Passats a votació, la Corporació per unanimitat, APROVA: 

Primer.-  Aprovar  provisionalment  la  modificació  de  l'Ordenança  Fiscal  reguladora  de 
l'Impost sobre vehicles de tracció mecànica, d'acord amb el text que figura en l'expedient.

Segon.- Procedir al tràmit d'informació pública i audiència als interessats per un termini de 
30 dies per a la presentació de reclamacions, mitjançant la publicació d'un extracte de la 
mateixa al Butlletí Oficial de les Illes Balears i al plafó d'anuncis de la Seu electrònica de 
l'Ajuntament.

Tercer.- Finalitzat el període d'exposició pública i en el cas de que no hi hagi reclamacions, 
s'entendrà definitivament aprovat l'acord provisional.

Quart.- Una vegada aprovada definitivament, es procedirà a la publicació íntegra del text 
de l'Ordenança en el BOIB, requisit necessari per a la seva entrada en vigor.

Quart.-  Modificació de l’Ordenança Fiscal Reguladora de l’IBI. Expedient 6410/2020.

La Sra. Andrea Pomar intervé i diu que el que es duu a ple és una baixada de l’IBI  i que 
l’equip de govern es va comprometre a fer ho i que han fet feina amb el primer requisit per 
a que fos possible que era llevar el pla de ajust. Una vegada eliminat aquest, s’ha baixat 
l’IBI. Segons la regidora d’hisenda la idea de l’equip de govern es ajudar al poble baixant 
els impostos. 
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També vol puntualitzar pel que fa a les famílies nombroses que hauran de justificar els 
ingressos de cada un dels membres de la unitat familiar. 

La portaveu d’Unidas Podemos troba a faltar prioritats, diu que una rebaixada de l’IBI és 
important, tenint en compte que tenim el més alt de tot Mallorca, i considera que l’esforç 
hauria  pogut  ser  més  important  i  començar  directament  per  un  deu  per  cent.  També 
considera que s’hauria de tenir en compte els  col·lectius amb dificultats  per fer aquests 
pagaments,  famílies  amb  ingressos  insuficients,  pensionistes,  persones  amb  diversitat 
funcional.  Argumenta  que  ara  que  hi  ha  suspeses  certes  regles  fiscals  per  estimular 
l’economia, és el moment de posar a la disposició de la ciutadania els recursos econòmics. 
Diu que donaran suport perquè es una reducció, però insisteix en que hauria de ser més 
ambiciosa. 

Pren la paraula la Sra. Laura Celià, de Més per Sóller i diu que amb el tema de l’IBI, la Veu 
de Sóller, li va regalar al Sr. Batle el que cercava, un titular: Simarro baixa l’IBI. La Sra.  
Celià  considera  que  el  Sr.  Batle  volia  només  un  titular  perquè  la  rebaixa  és  del  tot 
insuficient. Diu que fins fa uns mesos l’ajuntament estava encorsetat amb un pla d’ajust 
aprovat al 2012, que ara s’ha eliminat gràcies al vot favorable de tots els regidors de la 
Corporació i gràcies a que es va poder amortitzar uns préstecs ICO pagats amb un romanent 
que varen trobar deixats per l’anterior equip de govern. Considera que ara hi ha marge de 
maniobra, no obstant això, han triat una solució ràpida, fàcil i populista que és un «café 
para todos». Diu que li  sap greu que el  regidor de promoció econòmica estigui satisfet 
d’aquest pressupost quan no ha sigut capaç d'habilitar ni una sola línia d’ajudes al teixit 
empresarial del nostre municipi i posa d’exemples altres municipis que si ho han fet. Es 
dirigeix al  Sr. Batle i diu que ara era el moment de prendre mesures valentes.  Demana 
perquè es fa una rebaixa en rústic si els valors son baixíssims i perquè l’equip de govern no 
ha fet la feina de veure quines son les famílies o els ciutadans que ho estan passant més  
malament per pagar l’IBI. Conclou que valoren positivament un rebaixa si bé opinen que és 
una proposa poc treballada, feta amb a llei del mínim esforç i per tant, no li donaran suport.

Intervé el Sr. Jaume Mateu, portaveu del PSIB-PSOE  i diu que ara mateix ens trobam amb 
un episodi que fan de cara a la ciutadania i demana que expliqui als ciutadans quin impacte 
real  tendrà  sobre  el  seu  rebut.  Segons  el  Sr.  Mateu  l’impacte  sobre  el  rebut  d’aquesta 
rebaixa del 0,05 serà mínim i que és un mesura poc valenta. Afegeix que hem sortit del pla 
d’ajust i podria fer-se una rebaixa de l’IBI com toca. Més a més, diu no entendre a que 
juguen amb el tema de les bonificacions i subvencions. Demana si haurà bonificacions per a 
horts i tarongers i si es mantendran les bonificacions que havia fins ara. Diu que l’únic que 
volen és un titular als diaris i no realment ajudar a la gent a arribar a final de mes o ajudar a 
la gent gran per pagar l’IBI. Per tot això, anuncia que no votaran en contra però que no li  
donaran suport. 

El  portaveu  del  Pi  –  Proposta  per  les  Illes  diu  que  es  positiu  la  rebaixa,  que  s’ha  de 
començar a poc a poc i ser previsors. Entén que no sabem cap a on anam, i que cal fer la  
rebaixa de manera progressiva al llarg de la legislatura. 

El Sr. Sebastià Aguiló per al·lusions a la Sra. Celià diu que no dirà la frase de la Sra. Celia,  
«això no és la meva àrea». Considera que la Sra. Celià li ha fet un atac gratuït, atès que sap 
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que la  seva àrea  no té  competències  per  prendre  certes  mesures  i  malgrat  això  la  està 
explotant a matar. Diu que tant de bo l’anterior legislatura s’hagués fet el cinquanta per cent 
del que s’està fent ara. Indiferentment d’això considera que la regidoria d’hisenda està fent 
molta feina. Insisteix en que no creu que sigui la seva regidoria la més adequada per fer 
això. Diu que és conscient que és poca la rebaixa però que és un començament i per això li  
donaran suport. 

Pren la paraula el Sr. Carlos Darder i demana perquè el govern d’esquerres no ha baixat mai 
l’IBI,  mentre  que  el  govern  actual  de  centres  dretes  el  que  fa  es  baixar  els  imposts. 
Considera molt trist que els regidors d’esquerres votin en contra d’una proposta de baixar 
l’IBI. D’altra banda, no entén perquè Mes per Sóller vol decidir quina ha de ser la portada 
de la Veu de Sóller, quan segons ell, la premsa es suficientment neutral per triar la portada 
que volen posar.

Pren la paraula la Sra. Andrea Pomar i diu a la Sra. Celià que tots els regidors són insistents  
per ajudar a les seves àrees i pel que fa a la referència al Sr. Aguiló diu que fa molt bona 
feina. D’altra banda, vol puntualitzar que, tal i com diu el Pi, no se sap l’escenari de futur. 
Argumenta que és una qüestió de números, que si deim un 0,05 pareix poc, però si en lloc 
d’això deim que l’Ajuntament deixa de d’ingressar mig milió d’euros, sona molt. Diu que 
cal fer les coses poc a poc i veure quin són els números a final d’any, que s’ha fet una bona 
rebaixa i que la intenció de l’equip de govern es anar baixant, però que cal ser cautelós i 
s’ha de tenir solvència econòmica per poder donar resposta a les necessitats socials i al 
poble i que han de sabre administrar. Així mateix, diu que aquest equip de govern es qui ha 
llevat el pla d’ajust i no ha caigut perquè si, sinó perquè han fet una sèrie d’actuacions per 
fer ho possible. 

La Sra. Laura Celià diu al Sr. Aguiló que no qüestiona la seva capacitat de fer feina,  li  
recorda la força que té dins l’equip de govern i que pot incidir en les polítiques que fa 
l’equip de govern. Vol que consti en acta que el 2018, el pacte de Més i PSIB-PSOE va fer 
una rebaixa de l’IBI del 0,025 per cent, que varen incorporar les bonificacions a horts i 
tarongers, a famílies nombroses i que varen habilitar una línia de subvencions per rentes 
baixes. Es dirigeix al Sr. Darder i li diu que no digui que el govern d’esquerres no baixen 
l’IBI, perquè no és així.

La Sra. Catalina Pizá intervé i diu que li crida molt l’atenció que el Sr. Darder digui que el 
Partit Popular baixa imposts perquè, si hi ha qualque partit que es privatitzador i que puja 
els imposts és el Partit Popular i, posa com exemple el cas de Madrid. Segons la Sr. Pizá és 
ara quan la gent té una necessitat important. 

El Sr. Simarro diu que era un bon titular, «Simarro baixa l’IBI», que el titular següent serà 
Simarro torna a baixar l’IBI,  i  que el  següent sigui:  «Simarro baixa per tercera vegada 
l’IBI».  Argumenta el Batle que el PSOE a l’any 1998 va posar l’IBI al 0,91 al 2000 el va 
pujar al 0,95 i que per tant, qui va posar l’IBI a dita altura va ser un govern d’esquerres i 
qui ho va baixar va ser una coalició liderada per ell, al 0,85 i més endavant varen baixar un 
0,02 per cent. Afegeix que s’està fent una baixada d’imposts a la gent quantificada en mig 
milió d’euros que estaran a la butxaca dels ciutadans perquè ho puguin gastar en allò que 
vulguin i això és així, perquè s’ha fet una bona gestió de recursos. També es compromet a 
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l’any que ve a tornar a baixar els impostos. D’altra banda, diu que el govern de Madrid no 
ha fet res més que dir mentides. Pel que fa als fems diu que no es pot llevar sense una 
ordenança municipal i això ho sap l’oposició. Es compromet a fer ho i que així ho faran a 
diferència del govern de Madrid que diu i no fa. Més a Més, pel que fa a les ajudes a 
mitjanes  i  petites empreses diu que no és competència municipal  i  que correspon a les 
comunitats autònomes i al govern central.  Es dirigeix al Sr. Aguiló i afirma que té  pes dins  
l’equip de govern però, que qui li ha dit això, la Sra. Celià, és una regidora que va ser capaç 
dins l’equip de govern anterior de votar en contra del seu batle i espera que no actuï com 
ella, que el que fa es dinamitar tot l’equip que l’enrevolta. 

Passats a votació, amb 9 vots a favor, 8 abstencions i cap vot en contra, la Corporació, 
ACORDA: 

Primer.-  Aprovar provisionalment  l'Ordenança Fiscal  reguladora de l'Impost sobre béns 
immobles, d’acord amb el text que figura en l’expedient.

La modificació determina aprovar la rebaixa del tipus impositiu, passant del 0,75% actual al 
0,70% en el cas de l'impost sobre béns immobles de naturalesa urbana.
I aprovar la rebaixa del tipus impositiu, passant del 0,90% actual al 0,85% en el cas de 
l'impost sobre béns immobles de naturalesa rústica.

Aprovar el criteri addicional d’aportació de documentació en els casos de bonificacions per 
a famílies nombroses.

Segon.- Procedir al tràmit d'informació pública i audiència als interessats per un termini de 
30 dies per a la presentació de reclamacions, mitjançant la publicació d'un extracte de la 
mateixa al Butlletí Oficial de les Illes Balears, al plafó d'anuncis de l'Ajuntament i a un diari 
de màxima difusió de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears.

Tercer.- Finalitzat el període d'exposició pública i en el cas de que no hi hagi reclamacions, 
s'entendrà definitivament aprovat l'acord provisional.

Quart.- Una vegada aprovada definitivament, es procedirà a la publicació íntegra del text 
de l'Ordenança en el BOIB, requisit necessari per a la seva entrada en vigor.

Cinquè.- Comunicar el present Acord als negociats afectats.

Quan són les 15:25 hores,  el Batle President aixeca la sessió,  de la qual com a secretària 
estenc aquesta acta. 

Vist i plau                                                                                         La secretària 
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El Batle-president 

Carlos Simarro                                                                                 Rosa Ripoll Coll 

Que es doni compliment al que s’ha acordat. 
Sóller, 

El batle                                                                     Davant meu 

Carlos Simarro Vicens                                             La secretària 

S’ha donat compte al Ple, a la sessió ordinària de dia 12 de gener de 2021  i s’aprova per    

La secretària.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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